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Drazí ob�ané, 
 

p�estože již máme m�síc únor, rád bych Vám všem ješt� dodate�n� pop�ál všechno 
nejlepší v roce 2019. K tomu, co již bylo napsáno v úvodu obecního kalendá�e, bych rád 
p�idal zejména p�ání pevného zdraví, nebo� to jsme sami schopni ovlivnit jen z �ásti a když se 
v této stránce lidského života p�estane da�it, je to zkrátka špatn�. 
 
Dovolíte-li malý návrat v �ase, z m�síce prosince bych se s Vámi cht�l pod�lit o sv�j zážitek 
ze Št�drého dne. Nejen, že byl po letech zase nádhern� bílý, ale odpoledn�-ve�erní výpadek 
proudu na území Krásné, Morávky a Bílého k�íže nás všechny vrátil do dob dávno minulých. 
Doufám, že i Vy jste m�li možnost strávit Št�drý ve�er v kouzelné atmosfé�e p�i sví�kách 
spolu s Vašimi blízkými, které máte rádi. 
 
Co se pak m�síce ledna tý�e, zasáhla naši obec taková zima, jakou pamatuji naposledy ze 
svého d�tství. Mám dojem, že jsme již trochu odvykli a sn�hová nadílka se nám zdála 
nep�im��ená. Na stranu druhou, oblast od Zlatníka po Visalaje a na Dolní Krásné nap�íklad v 
Údolí hrom�, to jsou lokality, kde jsou podmínky vždy mnohem extrémn�jší než na zbytku 
území. P�es všechna p�íko�í, která sníh a led zp�sobil, si dovolím z osobního kontaktu s Vámi 
vyhodnotit, že ve v�tšin� p�ípad� byla situace zvládnuta. Náklady na zabezpe�ení šly do 
desítek až stovek tisíc korun, avšak to k po�ádné zim� v podhorské obci prost� pat�í. 
 
Co myslíte? P�ihlásí se po t�chto jarn� lad�ných únorových dnech ješt� ke slovu mráz a 
vlo�ky? Nechejme se p�ekvapit, co si pro nás mati�ka p�íroda p�ipraví. 
 
 
S uctivým pozdravem Váš 
 

Mgr. Antonín Tulach 
starosta 
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 Následující zasedání zastupitelstva prob�hne v pond�lí 25. února 2019 od 17 hodin 
v sále OÚ. Program jednání najdete na Ú�ední desce obce p�ístupné z obecních webových 
stránek. 
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Chcete mít aktuální informace i mezi vydáními zpravodaje? Sd�lte nám na OÚ Váš e-mail. 
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P�estože Raškovice usilovn� pracují na zajišt�ní provozu zubní ordinace, p�es nabídku 
vybavené ordinace a služebního bytu se prozatím neda�í do naší spádové obce zuba�e sehnat. 
 
Do pravidelného vydávání léka�ské dokumentace zájemc�m, kte�í si našli léka�e v jiné obci, 
bohužel v polovin� února zcela ne�ekan� zasáhl Krajský ú�ad, který si dle zákona �. 372/2011 
Sb., o zdravotních službách a podmínkách jejich poskytování zdravotnickou dokumentaci po 
zesnulé MUDr. Schenkové p�ebral. 
 
Starosta Raškovic uklid�uje, že pro p�ípad, že si n�kdo svou kartu v Raškovicích nevyzvednul 
a necht�l by vážit cestu do Ostravy, se nic ned�je, nebo� každý léka� si u nového pacienta 
ud�lá kartu ve vlastní režii. 
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13.3. – dopoledne neordinujeme, odpoledne 12:30-16:00 
20.3. – dopoledne 9:00-12:00, odpoledne neordinujeme 
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Sociáln�-právní ochrana d�tí se nyní nachází v 2. a 3. nadzemním podlaží budovy 
Okresní správy sociálního zabezpe�ení ve Frýdku-Místku na ulici Palackého 115, Frýdek-
Místek. Ú�ední hodiny se nem�ní a jsou nadále stanoveny v pond�lí od 8.00 hod. do 17.00 
hod., ve st�edu od 8.00 hod. do 17.00 hod., ve �tvrtek od 13.00 hod. do 15.00 hod. 
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P�edpokládaný termín pro vyhlášení t�etího a údajn� posledního kola tohoto dota�ního 
titulu na vým�nu kotle v Moravskoslezském kraji je m�síc duben 2019. P�íjem žádostí o 
dotace je pak p�edpokládán nejd�íve na m�síc kv�ten 2019. 
 
Podporovány by m�ly být kotle na biomasu, plynové kondenza�ní kotle a tepelná �erpadla. 
Výše podpory by m�la být 75-80%, maximáln� 95-120 tis. K� (dle typu), plus dalších 15 
tis. K� (7,5 tis. K� – Krásná leží v prioritní oblasti + 7,5 tis. K� - p�ísp�vek MSK). Bohužel, 
v tomto kole již nemají být podporovány kotle výhradn� na uhlí a kombinované kotle na uhlí 
a biomasu. 
 
Mezi zp�sobilé výdaje by m�ly pat�it stavební práce, dodávky a služby spojené s realizací 
kotle (v�etn� náklad� na úpravu spalinových cest) �i tepelného �erpadla a realizací nové (�i 
úprav stávající) otopné soustavy v�etn� dodávky a instalace akumula�ní nádoby nebo 
kombinovaného bojleru. Dále pak n�které zkoušky nebo testy a také náklady na projektovou 
dokumentaci. 
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Chcete mít aktuální informace i mezi vydáními zpravodaje? Sd�lte nám na OÚ Váš e-mail. 

Zákaz provozu kotl� na tuhá paliva, které jsou 1. a 2. emisní t�ídy (viz výrobní štítek 
daného kotle �i jeho dokumentace; zpravidla kotle s rokem výroby p�ed rokem 2000) je 
zákonem plánován na zá�í 2022. 
 
Více informací naleznete na adrese www.lokalni-topeniste.cz �i zjistíte zavoláním na 
Kotlíkovou linku 595 622 355. 
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Obyvatelé obcí bez kanalizace mají povinnost nést své náklady p�i likvidaci odpadních 
vod, a to bu� zbudováním bezodtokové žumpy a zajišt�ním jejího pravidelného vyvážení, 
nebo zbudováním �isti�ky odpadních vod. 
 
V p�ípad� bezodtokových žump je v souladu s vodním zákonem pravidelné vyvážení jediná 
možná likvidace jejich obsahu. Novela tohoto zákona zavádí od za�átku roku 2019 vývozci 
povinnost vydávat o každém svozu potvrzení. Objednateli pak ukládá tato potvrzení 
uchovávat pro p�ípad kontroly, a to od 1.1.2021. 
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P�estože již p�ed lety bylo upozor�ováno na stav strom� v okolí památníku vedle 
budovy Obecního ú�adu, jeho �ešením se intenzivn� za�al zabývat až stávající místostarosta 
Ing. Ji�í Stýskal. V ned�li 10.2., kdy nám na Krásné p�ipomn�l svou sílu vítr, bylo nutno po 
prvotním zabezpe�ení situace správcem areálu a místostarostou povolat k zásahu 
profesionální jednotku hasi�� HZS, nebo� jedna z rozdvojených lip za�ala praskat hloub�ji do 
kmene a ohrožovat tak okolní budovy. Profesionální hasi�i za ú�asti obecní jednotky 
dobrovolných hasi�� na míst� do�asn� zajistili strom tím, že oba jeho kmeny svázali ve výšce 
ve dvou úrovních kurtovacími pásy. 
 
Tato událost ješt� urychlila stávající konání okolo obecních strom�, kdy nejen ty v okolí 
památníku budou co nejd�íve podrobeny znaleckému posudku a jejich stav zaevidován na 
portálu www.stromypodkontrolou.cz . Co se tý�e inkriminované lípy v havarijním stavu, 
velké pod�kování pat�í profesionálním hasi��m ze stanice Nošovice, kdy Hasi�ský 
záchranný sbor vyšel Obci vst�íc, umožnil rychlé �ešení havarijní situace a nebezpe�nou lípu 
v pátek 15.2. v rámci hasi�ského cvi�ení za použití odpovídající techniky pokácel. 
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Chcete mít aktuální informace i mezi vydáními zpravodaje? Sd�lte nám na OÚ Váš e-mail. 
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S T�íkrálovou sbírkou jsme se 
letos rozlou�ili druhé lednové pond�lí. 
Tímto dnem skon�ilo putování t�í 
král� po obcích, vesni�kách a m�stech 
Frýdeckomístecka i celé �eské 
republiky. Pomyslnou štafetu po 
state�ných kolednících, které od 
koledování neodradil déš�, sníh ani 
mráz, p�evzali pracovníci Charity 
Frýdek-Místek. Ti se vydali vst�íc 
dobrodružství plného rozpe�e�ování a 
po�ítání obsahu pokladni�ek. 
 
„T�íkrálová sbírka je most mezi starým a novým rokem. Ze starého si bere poselství Vánoc a 
p�enáší jej jako p�ání všeho dobrého do nového roku. T�íkrálová sbírka je radostným mostem. 
Moc d�kujeme všem koledník�m, že spolu s námi tento most staví a všem dárc�m, že po n�m 
spolu s námi jdou,“ �íká �editel Charity Frýdek-Místek Martin Ho�ínek. Práv� díky pomoci 
vás všech se poda�ilo v Krásné vybrat 32 477 korun. Vybranou �ástku použijeme na opravy a 
úpravy v pobytových za�ízeních, volno�asové a vzd�lávací aktivity pro d�ti a mládež, stejn� 
jako na terénní službu pro nemocné. 
 
Všem moc d�kujeme za podporu T�íkrálové sbírky 2019. 

�
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Do kontaktních informací na deskách kalendá�e se dostaly dv� mylné informace. 
Tímto se za tyto drobné chyby omlouváme a uvádíme údaje na pravou míru: 

 
1. Lékárna v Raškovicích – otevírací doba je každý pracovní den vždy od 7:30, a to 

v pond�lí do 15:30, v úterý do 17:00, ve st�edu do 16:30, ve �tvrtek do 13:30 a v pátek 
do 15:00. 

2. V Raškovicích již nep�sobí veteriná�ka MVDr. Petra Domesová. 
Nejbližší veterinární ordinací je tak pravd�podobn� Veterinární ordinace GALVET 
v Dobré s ordina�ními hodinami 8:00-11:00 v pond�lí a v pátek a 15:00-18:00 v úterý 
a ve �tvrtek. 
Tel.: 773 622 912, E-mail: GALVET@seznam.cz , Web: www.galvet.cz 

 
Co se provedení kalendá�e tý�e, zaznamenali jsme mnoho pozitivních reakcí na letošní 
vydání. D�kujeme a jsme rádi, že se líbí. 
 
Pro p�ípad zájmu informujeme, že kalendá�e jsou ješt� v ur�itém po�tu k dispozici. Kdo by 
m�l zájem o n�jaký ten exemplá� navíc, nech� se zastaví v ú�edních hodinách na OÚ.  
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Chcete mít aktuální informace i mezi vydáními zpravodaje? Sd�lte nám na OÚ Váš e-mail. 
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 V prosinci uspo�ádal tým ZAKr pod vedením Kate�iny Ju�icové netradi�ní 
Mikulášskou pro naše krásenské d�ti. Netradi�ní proto, že se odehrála uvnit� v sále OÚ a 
v novém kabát�. Po nadílce jsme navíc za zp�vu koled spole�n� rozsvítili Váno�ní strom. 

 
D�ti od Mikuláše dostaly balí�ky, avšak ne jen tak – musely mu nakreslit obrázek na téma 
„P�íroda v zim�“. Na lednových Veselých ve�erech, kdy nám na Krásné zahrála 
multižánrová kapela HTK Band, pak návšt�vníci této akce hodnotili výtvory d�tí rozd�lené 
dle v�kových kategorií 2-5 let, 6-9 let a 10-12 let. Ty nejúsp�šn�jší z nich dle daného slibu 
nyní uve�ej�ujeme a vít�z�m samoz�ejm� gratulujeme: 
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Chcete mít aktuální informace i mezi vydáními zpravodaje? Sd�lte nám na OÚ Váš e-mail. 
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23.2. - P�ebory borc�, Skiareál FELA, Zlatník 
 
9.3. - Maškarní MiniPles pro dosp�lé, Restaurace Rekreant 
 
16.3. - D�tský karneval, Restaurace Krásenka 
 
Podrobn�jší informace ke všem akcím najdete v p�ílohách zpravodaje. 
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Periodický tisk ÚSC Krásná, Krásenská pošta, vydávána nepravideln� dle pot�eby obce, místo 
vydávání Obec Krásná �. 1/2019 vydané dne 18.2.2019, eviden�ní �íslo MK�R E10276, 
vydavatel Obec Krásná, Krásná �.p. 287, 739 04 p. Pražmo, I�O 00577022 
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Ohlédnutí za �inností v�ela�ského spolku v roce 2018. 
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Pot�ebujete právn� poradit nebo sepsat smlouvu? 
 
PRÁVNÍ  ZÁLEŽITOSTI 
 
Obecní ú�ad RAŠKOVICE p�ízemí – zasedací místnost 
KAŽDOU ST�EDU od 15.00 do 16.20 hodin 
 
nebo 
 
Obecní ú�ad NOŠOVICE Potraviny – 1. patro – zasedací místnost 
KAŽDOU ST�EDU od 16.30 do 17.15 hodin 
 
nebo kdykoliv telefonicky: 603 447 219 
nebo   
osobn� ADVOKÁTNÍ  KANCELÁ�, advokátka JUDr. MARCELA 
ŽORI�OVÁ, 736 01  Haví�ov-M�sto, Na Fojtství 8, tel.: 59 681 0741, 
603447219, e-mail: zoric@atlas.cz 
 
P�evody nemovitostí, žaloby, smlouvy, listiny, kupní smlouvy, darovací 
smlouvy, výminky a služebnosti (v�cná b�emena), p�edkupní právo, rodinné 
právo – rozvody, apod. 
 
VHODNÉ  JE  P�EDEM  ZAVOLAT 
 



 
 
 

 

 

MAŠKARNÍ MINIPLES PRO DOSPĚLÉ 

Kde: Restaurace Rekreant 
Kdy: sobota 9. března 2019 
Vstupné: 100 Kč v předprodeji, 120 Kč na místě 

Milí příznivci dobré zábavy, 

rok se s rokem sešel a je čas se sejít, pobavit se na již tradiční Maškarní Miniples 
pro dospělé. Čeká vás uvítací drink, malá chuťovka, jídlo a pití, soutěž a tradiční 
pivní štafeta, tombola, hudba a tanec, vyhlášení nejlepších masek a ... možná i 
nějaké to překvapení!! :))) 

Tak jako jste již zvyklí, můžete si vstupenky rezervovat na telefonním čísle 731 
158 276. Po zaplacení rezervace na č.ú.: 1814399123/0800, Vám dojde potvrzovací 
sms, že vaše peníze dorazily a místa jsou rezervována. 

Srdečně Vás zveme � 

www.maskarniminiples.wixsite.com/ples 

 
 



 
 
 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 

 

Ohlédnutí za činností včelařského spolku v roce 2018 
 
Měsíc listopad je charakteristický nejkratšími a převážně chladnými dny. Celá příroda se 
připravuje na zimní čas a stejně i naše včely neomylně reaguji na změnu počasí tím, že se za 
chladných dní „schoulí“ do tepla chomáče. Jen těžko bychom hledali v tomto podzimním 
období ve včelstvu trubce nebo letní – krátkověké včely. Pro většinu včelích matek nastalo 
několikaměsíční období, ve kterém nebudou zakládat plod, a včelstvo nastoluje úsporný režim 
ve spotřebě zásob. Zdravé včelstvo zredukuje počet včel úměrně k tomu, jak výkonnou matku 
má a kolik má zásob. Současné osazenstvo úlu je tvořeno dlouhověkými zimními včelami, 
které mají za úkol převést celé společenstvím do jarních měsíců. Předpokladem k jejich 
dlouhému životu je dobrý zdravotní stav a dostatek medových a pylových zásob. Zkráceni 
života včel nebo dokonce jejich úhyn může způsobit přemnožený parazitující roztoč Varroa 
destruktor. Proto již v měsíci říjnu včelaři provádí první fumigaci proti Varroáze. Po 
odevzdání a následném vyšetření zimní měli  ve Státním veterinárním ústavu v Olomouci, 
jsme na začátku března obdrželi protokoly, kde se u Varroázy našli větší počty roztočů ve 
čtrnácti případech, což byl důsledek špatné preventivní léčby na podzim 2017 a nevyčištěné 
podložky na spad. Tam, kde byly nalezeny víc jak tři roztoči Varroázy na včelstvo, bylo 
provedeno jarní léčení a to potěrem včelího plodu a následnou fumigací.  V únoru bylo rovněž 
provedeno vyšetření měli na mor včelího plodu s negativním výsledkem, což je po loňském 
roce bezpochyby velice příjemná zpráva. Zdraví včel úzce souvisí i s kvalitou a čistotou jejích 
úlů. Stejně jako v loňském roce, tak i letos využili naši včelaři možnosti výměny starých úlů 
za nové prostřednictvím dotačního programu „Na obnovu úlů“, který je hrazen z prostředku 
MSK. Tři včelaři požádali o výměnu celkem osmnácti úlů. 

Již každoročně se v měsíci lednu účastní vedoucí VKM Morávka dvoudenního semináře 
určeného pro vedoucí Včelařských kroužku mládeže, který se konal v Nasavrkách.  V únoru 
se někteří naši včelaři zúčastnili přednášky přítele L. Mately, který se s námi podělil o nové 
poznatky v boji proti varroáze. Přednáška se konala v Místku a jejím organizátorem byl přítel 
Petr Vitula. Říká se, že opakování je matka moudrosti. Proto jsme i v letošním roce pozvali 
přítele Martina Koblihu z Včelařství Koblížek, který nás v březnu prostřednictvím své 
odborné přednášky konané v konferenčním salonku hotelu Partyzán seznámil s novými trendy 
ve včelaření. Konkrétně se jednalo o nové metody léčení včel a jak zachránit včely 
biologickou cestou.  Účast 48 včelařů našeho spolku a blízkého okolí je důkazem, že o 
kvalitní odborné přednášky je pořad zájem. Čtyři zástupci naší ZO se v březnu zúčastnili 
kurzu na výrobu medoviny, který se uskutečnil na včelařství Koblížek v Jihlavě. Taktéž jsme 
nechyběli na kurzu chovu včelích matek, který se uskutečnil v červnu na včelí farmě v Pržně 
u přítele Jardy Kopečka. Dále jsme se zúčastnili akcí, které organizovala okresní organizace 
ČSV a to školení pokladníku a školení administrátoru CiS pro ZO. Již bývá tradicí, že na 
začátku měsíce září se předsedové ZO setkávají na aktivu funkcionářů ZO ČSV z.s. 
Moravskoslezského kraje, který se letos uskutečnil v restauraci U Zajíce v Hnojníku.  Tyto 
vzdělávací akce, byly součásti schváleného plánu činnost pro letošní rok a mají za úkol 
rozšířit odborné znalosti našich včelařů a funkcionářů.  

Letošní rok se pro naše včelaře vyvíjel v celku dobře. Je sice pravda, že rychlý rozkvět 
ovocných stromů v době, kdy produkční včelstva nebyly v potřebné síle, mělo za následek 
minimální snůšky prvního květového medu. To však nahradily kvetoucí lípy. Takže 
v působnosti naši ZO se letos prodával a prodává převážně velice kvalitní lípový med. Začali 



 
 
 

 

jsme chovat včelí matky z vlastní produkce pomoci systému NiCoT, což je přelarvovací 
systém pro chov včelích matek. Systém NiCoT usnadňuje přenos plemenného materiálu do 
mateřských misek, do kterých naklade vybraná kvalitní matka vajíčka. Tento způsob hlavně 
zabezpečuje vytvoření podmínek pro chov nejkvalitnějších matek. Odpadá tak přelarveni 
pomoci vidličky, které je závislé na dobrém zraku a pevné ruce. Tímto způsobem se nám 
podařilo vychovat 58 kvalitních matek, které jsme použili především pro tvorbu nových 
včelstev – oddělků. V příštím roce chceme pokračovat v chovu včelích matek pro včelaře naší 
ZO.  
Z činnosti včelařského spolku dále vybírám spoluorganizaci při stavění a kácení Majky a u té 
příležitostí zajištění Májové veselice, na kterém se podíleli i kolegové ze spolku zahrádkářů a 
hasičů za přispění Obecního úřadů Morávka. Taktéž jsme zorganizovali již třetí smažení 
vaječiny pro naše včelaře. K dobrému průběhu této akce rovněž přispěli zahráním hezkých 
písniček členové kapely Důchodců z Morávky pod vedením Petra Hranického. Měsíc květen 
je pro mladé včelaříky z VKM především účast na regionálním kole včelařské soutěže „Zlatá 
včela“, která se v letošním roce konala v Mostech u Jablunkova. Ze čtyř zástupců VKM 
Morávka se v nejstarší kategorii nejlíp umístil Jirka Mičánek na 24. místě z 64. účastníků. 
Zbylí účastníci se umístili ve druhé polovině soutěžního pole. V měsíci červenci jsme využili 
pozvání od ZO ČSV Lubno na „Včelařský den“, který se konal na včelařské stanici v Krásné. 
Příjemné prostředí, hodnotná přednáška od dlouholetého včelaře Jarka Kopečka na téma – 
racionalizace chovu včel, spousta nových postřehů z činnosti jiných organizací a nové 
zkušenosti od včelařů byly náplní hezkého odpoledne. V měsíci srpnu se uskutečnilo 
přátelské setkání našich včelařů se včelaři z Vysočiny na revírně Pargač v malebném prostředí 
Starých Hamrů. I zde došlo k výměně zkušeností nejen s včelařského prostředí. Dne 11. 10. se 
sešly  výbory ZO Morávka a ZO Lubno, aby společně dořešily katastrální území oblasti 
Krásná, kde včelaří členové již zmíněných organizaci. Již tradičně se účastníme Vánočních 
jarmarku na Moravce a Pražmě, kde nabízíme některé včelí produkty a děti z VKM prezentují 
svou činnost.  Nesmíme zapomenout na finanční prostředky, které nám pro letošní rok 
poskytly OÚ formou dotací a darů, bez kterých bychom nemohli tyto akce v ZO a VKM 
realizovat. Zde bych chtěl poděkování zastupitelům obcí Morávka, Krásna, Pražmo a 
Raškovice. 
 

 
 
Nedílnou součásti ZO je již činnost Včelařského kroužku mládeže. V současné době pracuje 



 
 
 

 

v kroužku osm dětí, kteří se starají o deset včelstev umístěných na včelí paletě. V letošním 
roce jsme konečně vytočili i nějaký med, který použijeme k prodeji na Vánočním jarmarku. 
V průběhu prázdnin se nám podařilo vytvořit nové oddělky, a provedli jsme výměnu celkem 
šesti nových kvalitních matek. Včelky jsou již zakrmené, budeme pokračovat v kontrole 
zásob, přítomnosti roztočů Varroa a s následným léčením. V průběhu školního roku 
plánujeme uskutečnit besedu na ZŠ Moravka. Tímto způsobem chceme seznámit školní 
mládež s životem včelí populace, přínosem včelaření pro okolní přírodu a v neposlední řadě 
získání nových členů do VKM. Přihlásit se mohou žáci čtvrtých až osmých tříd. Scházíme se 
každý čtvrtek od 14,00 hod v klubovně na bývalém OÚ Morávka vedle hasičské zbrojnice. 
Budeme rádi, když si k nám najdou cestu děti, které se budou chtít naučit něco nového a 
užitečného. 
 
Toto je stručný přehled z činnosti včelařského spolku, který sdružuje včelaře z obcí 
Raškovice, Pražmo, Krásná a Morávka. 
 

Václav Uherek 
předseda ZO ČSV Morávka 

 

 


